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V Novi Gorici ogorčeni, v Kopru podpirajo združitev 

Na nedavni javni tribuni v Novi Gorici je minister Golobič dal pobudo za združitev dveh 
primorskih univerz. Kot razlog je navedel, da država ne zmore financirati več kot tri univerze. 
Rektor Univerze v Novi Gorici dr Danilo Zavrtanik je tak predlog kot škodljiv za Primorsko 
ostro zavrnil. Podobno mnenje so izrazili tudi prisotni na tribuni. 

Golobičevo stališče do koncepta univerzitetnega študija na Primorskem se od časov, ko je bil 
strateg LDS in sedaj v Zaresu, ni spremenilo. Še naprej finančno in razvojno favorizira 
Primorsko univerzo v Kopru, in nadaljuje smer, ki sta jo zastavila Gaber in Čokova. Pri tem je 
zanimiva Gabrova prevara volivcev na Goriškem. Ta je pred volitvami obljubljal dva 
enakopravna kampusa Univerze na Primorskem, enega v Kopru in enega v Novi Gorici, po 
izvolitvi pa je stališče spremenil in podprl ustanovitev Univerze v Kopru. 

Po tej volilni prevari na Goriškem, je po zaslugi dr. Zavrtanika in sodelavcev nastala, po 
spremembi odnosa do novih univerz Janševe vlade, Univerza v Novi Gorici. Naš stalni goriški 
poslanec, nekdanji predsednik DZ, nekdanji evropski poslanec, sedanji predsednik vlade in 
SD, pa ni niti mignil s prstom, še več, bil je proti Univerzi v Novi Gorici. 

Tako, Goriški sovražno stališče do njene univerze, pa ne samo nje, je pri najboljši volji težko 
nerazumljivo. Goriška je vendar geografsko, zgodovinsko, kulturno, gospodarsko in tudi 
gravitacijsko središče Primorske. Nova Gorica je naravno središče in najbližja točka srečanja 
za ljudi s Tolminske, dela Notranjske in Krasa, Vipavske doline in zamejstva od Beneške 
Slovenije do Goriškega Krasa. Ta naravna danost bi, ob ustrezni politiki do Goriške, povrnila 
njeno vlogo, ki jo je v zgodovini imela v povezovanju in ohranjanju našega življa ob zahodni 
meji. 

Minister Golobič mogoče ne ve, da je iz Nove Gorice do Kopra po kilometrih, po 
porabljenem času in javnih transportnih možnostih, Univerza v Ljubljana mnogo bližja in 
poleg tega tudi kakovostnejša kot v Kopru. Če pa govorimo o Trenti, Tolminskem ali 
Idrijsko-Cerkljanskem so razdalje do Kopra, Izole ali Portoroža, ki so s stališča dostopnost 
študija pomemben element, neprimerno večje. 

V Zvezni republiki Nemčiji že dlje časa razpravljajo o vzrokih razvojnega zaostanka za ZDA. 
Eden od zaključkov je, da je treba nadpovprečno nadarjenim študentom na manjših, novih, 
elitnih univerzah omogočiti njim prilagojene pogoje za študij. Velike tradicionalne univerze 
so ocenjene kot ne optimalne, saj se mnogi nadpovprečno nadarjeni v povprečju za družbo 
izgubijo. 

Univerza v Novi Gorici je mlada, relativno majhna, ima sposobno in ambiciozno vodstvo za 
tak projekt v Sloveniji, nima pa podpore pri ministru Golobiču. Ravno obratno, rad bi jo 
utopil v neko povprečno in po rezultatih in zaposljivosti slabšo univerzo. 

Da je Goriška razvojno zapostavljena in vsestransko izčrpavana, stalno poudarjamo v Forumu 
za Goriško. Goriška je že desetletja neto plačnik v državni proračun, NKBM ustvarja 60 % 
dobička na Goriškem, HIT plačuje že desetletje poseben davek od iger na srečo in je eden 



največjih neto davkoplačevalcev v Sloveniji, od prodaje bencina na Goriškem se prelivajo 
ogromna sredstva v proračun. V obratni smeri pa drobtinice. 

Na Goriškem od vlade in ministrov ne pričakujemo, da bodo prelivali proračunska sredstva iz 
drugih regij v našo. Bi pa bilo higienično, če bi se vsaj to, kar sami ustvarimo, vračalo nazaj 
in da nas pri naših naporih za razvoj, če nas že ne podpirajo, vsaj ne bi ovirali. 

Minister Golobič je povedal, kakšno vlogo namenja Univerzi v Novi Gorici. Če želi našo 
politično podporo pri jesenskih volitvah, potem bo moral ne samo po besedah, ki se jih, tako 
kot njegov kolega Gaber, lahko poje, s konkretnimi dejanji dokazati, da misli drugače. Če pa 
vse ostane tako kot doslej, potem se naši univerzi pišejo lepši časi le z novo vlado. Ta bo prej 
ali slej tudi prišla. · 

Tomaž Beltram, Član UO Foruma za Goriško 

 


